



Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp

PRESS RELEASE

October 5th, 2011

Japan Extends Grassroots Assistance in Education and Water for Rural Communities in the West Bank

Today on October 5, 2011, the signing ceremony of the grant contracts of the following two projects was held in the Representative Office of Japan to the PA. The contracts were signed by Mr. Naofumi Hashimoto, Representative of Japan to the Palestinian Authority, and the representatives of Al Ubeidiya Municipality and Aqqaba Municipality. The two projects funded by the Government of Japan through the Grant Assistance for Grassroots Human Security Projects (GGP) are as below:

1. The Project for Construction of Additional Classrooms in Al-Ubeidiya City (US\$ 111,978): This grant will be utilized for the construction of 1st floor with 7 classrooms and a teachers' room on the Yafa Elementary School to accommodate students studying in the overcrowded classrooms in Yafa Elementary School as well as the students currently studying at the rented classrooms in a private apartment which are congested by students, less sun light and unhealthy because of the sewage pipe located above the students.
2. The Project for Extension of the Water Network in Aqqaba City (US\$ 100,571): This grant will be utilized for the expansion of approximately 5.6 km water network in Aqqaba city for the people who live without tap water, and thus, they are forced to purchase water from tankers at a price four times higher than the price of tap water. In addition, water supplied by tankers is not well-treated but often contaminated with germs or ameba, raising concern about people's health.

Mr. Hashimoto in his speech expressed that the Japanese Government is determined to continue its support to Palestinian people from human security perspective as well as from its political stands for their efforts to establish a viable independent Palestinian state and to develop capacities of local institutions in providing basic daily services to people.

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp

The GGP scheme is specially designed to address basic needs from human security perspective, which include water and electricity supply, health care, primary education and to support deprived people. In the Japanese Fiscal Year 2010, a total of \$1,068,288 for eleven projects in the West Bank and Gaza Strip were funded by the Government of Japan under GGP scheme, which is part of Japan's total assistance to the Palestinians since 1993 amounting about \$1.21 billion.

(End)



Exchanging the Grant Contract with Aqqaba Municipality



Exchanging the Grant Contract with Al-Ubeidiya Municipality

For further information about this project and GGP scheme, please contact Mrs. Diala Zaineddin-Dodin (Office: 02-241-3120/1).

Representative Office of Japan to the P.A.

VIP 2 Center, 3rd floor, Al-Bireh - Ramallah

Tel. 02-2413120/1 Fax. 02-2413123

www.ps.emb-japan.go.jp

2011/10/5

بيان صحفي

اليابان تقدم منح في مجالي التعليم والمياه للمجتمعات الريفية في الضفة الغربية

تم اليوم 5 أكتوبر 2011، عقد مراسم توقيع عقود منح لمشروعين في مكتب ممثلية اليابان لدى السلطة الفلسطينية. تم توقيع العقود من قبل السيد ناؤفومي هاشيموتو، ممثل اليابان لدى السلطة الفلسطينية، وممثلين عن كل من بلدية العبيدية وبلدية عقابا. وتم تمويل هذين المشروعين من قبل حكومة اليابان تحت إطار منح المساعدات اليابانية للمشاريع الأهلية والأمن الإنساني (GGP). وهم على النحو التالي :

1. مشروع إنشاء فصول دراسية نموذجية في بلدة العبيدية بقيمة (\$ 111,978): سيتم تخصيص هذه المنحة لبناء طابق يحتوي على 7 فصول دراسية وغرفة للمعلمين في مدرسة يافا الابتدائية. ستستوعب هذه الفصول الطلاب الذين يدرسون حالياً في فصول المدرسة المكتظة وكذلك طلاب الفصول المستأجرة في شقة خاصة، والتي تكون عادة مزدحمة بالطلاب، غير صحية، لا ترى أشعة الشمس، وذات رائحة كريهة بسبب أنابيب الصرف الصحي التي تمر فوقها.

2. مشروع تمديد شبكة المياه في بلدة عقابا بقيمة (\$100,571): ستستخدم هذه المنحة لتوسيع حوالي 5.6 كلم من شبكة المياه في مدينة عقابا لتصل للأشخاص الذين لا تصلهم إمدادات المياه، وبالتالي، فإنهم يضطرون إلى شراء المياه من الصهاريج بسعر أربعة أضعاف المياه العادية. بالإضافة إلى ذلك، فإن المياه المزودة من قبل الصهاريج لا تخضع للمواصفات الصحية وعادة ما تحتوي الجراثيم أو أميبا، مما يثير القلق حول صحة الناس.

وأعرب السيد هاشيموتو في كلمته عن عزم حكومة اليابان دعم الشعب الفلسطيني من منظور الأمن الإنساني والسياسي ودعم جهوده لاقامة دولة فلسطينية مستقلة قابلة للحياة، الى جانب دعم جهوده لتطوير قدرات المؤسسات المحلية لتوفير الخدمات الأساسية اليومية للناس.

إن برنامج ال GGP مصمم خصيصا لتلبية الاحتياجات الاساسية، والتي تشمل المياه والكهرباء والرعاية الصحية والتعليم الأساسي، اضافة الى دعم الأشخاص المهمشين. ففي السنة المالية اليابانية لعام 2010، تم تمويل ما مجموعه 1,068,288 دولار من قبل حكومة اليابان لأحد عشر مشروعاً في مختلف مناطق الضفة الغربية وقطاع غزة تحت اطار هذا النوع من المساعدات، والتي تشكل جزءاً من اجمالي مساعدات اليابان للفلسطينيين منذ عام 1993 والتي بلغت حوالي 1.21 مليار دولار.